
 

Protokół Nr XXII/2012 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 27 czerwca 2012r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 13
45 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 15 radnych, Wójt Gminy Jan Szewczyk, 

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński, Skarbnik Gminy Urszula Lew oraz 16 

innych zaproszonych osób. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi nr 2 i do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady 

Gminy. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Danuta Majewska – inspektor ds. organizacyjnych i kadr 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
00

 otworzył XXII Sesję 

Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 

marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po 

powitaniu radnych i gości zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad 

dzisiejszej sesji został przekazany Radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 3 

 Statutu Gminy Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany 

porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 



3. Przyjęcie protokołu z XXI Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac w 

okresie międzysesyjnym 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Informacja przedstawicieli Zachodniopomorskiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Koszalinie i Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku 

Pomorskim o planowanych remontach dróg wojewódzkich i powiatowych 

na terenie gminy. 

Informacja Wójta o planowanych remontach dróg gminnych. 

10. Zakres i formy możliwej współpracy z Powiatowym Urzędem Pracy w 

Drawsku Pomorskim w zakresie aktywizacji zawodowej bezrobotnych. 

11. Zatwierdzenie planu pracy Rady Gminy i Komisji stałych Rady Gminy na 

II półrocze 2012r. – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy 

Rady Gminy i Komisji stałych Rady Gminy Wierzchowo – druk nr 152. 

12. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Żeńsko – druk nr 153, 

b. w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Radomyśl  – druk nr 154, 

c. w sprawie przyjęcia zmiany Statutu Celowego Związku Gmin R-XXI 

w Nowogradzie – druk nr 155, 

d. w sprawie o zmianie uchwały Nr XIX/131/2012 Rady Gminy 

Wierzchowo w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Wierzchowo – druk nr 156, 

e. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Wierzchowo – druk nr 157, 

f. w sprawie zbycia nieruchomości niezabudowanej stanowiącej 

własność Gminy Wierzchowo – druk nr 158., 

g. w sprawie zmiany uchwały w sprawie zbycia nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Wierzchowo – druk nr 159, 

h. w sprawie nieodpłatnego nabycia na własność od Skarbu Państwa 

nieruchomości gruntowych będących w użytkowaniu wieczystym 

Gminy Wierzchowo – druk nr 160, 

i. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2012 rok – druk 

nr 160. 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

14. Komunikaty i sprawy różne. 

15. Zamknięcie sesji. 
 

 



Przewodniczący Rady Gminy A.Kaczorkiewicz poinformował, że do biura Rady 

Gminy wpłynął wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie pod obrady sesji Rady 

Gminy Wierzchowo w miesiącu czerwcu 2012r. dodatkowego projektu uchwały 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka 

Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie za rok 2011. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek, kto jest za 

wprowadzeniem do porządku obrad dzisiejszej sesji projektu uchwały 

- w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka 

Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie za rok 2011 – druk nr 162. 

 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 1 głosie „przeciwnym” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

wprowadziła zmiany w porządku obrad. 

 

Radny Stefan Żołynia powiedział, że głosował przeciw wprowadzeniu w/w 

projektu uchwały, ponieważ nie był on omawiany na posiedzeniach Komisji. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz poinformował Radnego, że projekt 

uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji Planowania, Budżetu i 

Finansów. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów Ryszard Borowicz 

dodał, że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub 

Wójt chciałby jeszcze uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe 

punkty lub o inne istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej 

zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z 

porządku obrad któregoś z tematów? 

 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 3. 

 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół z XXI 

Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 31 maja 2012 został wyłożony 

do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed rozpoczęciem 

dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga 



dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do 

protokołu uregulowana została w § 52 ust. 1-5 Statutu Gminy Wierzchowo. Z 

uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zapisów w protokole 

Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za sporządzony poprawnie i 

poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu 

z XXI sesji Rady Gminy. 

Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

przyjęła protokół z XXI sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji punktu 4. 

 

 

Ad. 4 

 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, 

stanowiące załącznik nr 3 do nin. protokołu radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem o sesji.  

Wójt uzupełnił sprawozdanie o następujące informacje: 

 

 21 czerwca br. wraz z Przewodniczącym Rady Gminy uczestniczył w 

spotkaniu z Marszałkiem Województwa Zachodniopomorskiego. Celem 

spotkania było wspólne ustalenie działań związanych z rozliczeniem 

zadania inwestycyjnego „Budowa sieci kanalizacji grawitacyjnej i 

tłocznej dla miejscowości Żabinek i Wierzchowo oraz przebudowa stacji 

uzdatniania wody dla miejscowości Wierzchowo”, 

 Wójt podpisał umowę wieloletnią z Zakładem Karnym w Wierzchowie o 

nieodpłatnym zatrudnieniu skazanych przy pracach porządkowych i 

pomocniczych. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i 

przystąpił do punktu 5. 

 

 

Ad. 5 
 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat 

prac Rady w okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 4 do nin. 

protokołu. 

 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 



Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 6. 

 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy 

o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 6/2012 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Kazimierz Pajor. 

Protokół Nr 6/2012 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata, 

 Protokół Komisji Nr 6/2012 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard 

Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 6/2012 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokółu 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 6 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 7. 

 

Ad. 7 

 

 

Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym na ręce Przewodniczącego Rady wpłynęła pisemna interpelacja 

Radnego Kazimierza Pajora o treści: 

„ Ponawiam interpelację złożoną w kwietniu bieżącego roku, na którą do chwili 

obecnej brak odpowiedzi. 

W w/w interpelacji prosiłem Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku 

Pomorskim o dokończenie budowy chodnika na ulicy Lipowej oraz naprawienia 

pobocza ulicy Leśnej w Wierzchowie, ponadto zachodzi pilna potrzeba 

odwodnienia tej ulicy przy banku spółdzielczym. Spływające wody z tej ulicy, 

jak również z placu tartaku przy nasilonych opadach deszczu systematycznie 

zalewają posiadłość Państwa Wasiutek i Masłowskich. 

Proszę o odpowiedź w jak najkrótszym czasie na moją ponowną interpelację w 

powyższej sprawie.” 

 

Na powyższą interpelację, w dniu 27.06.2012r. Radny Kazimierz Pajor otrzymał 

odpowiedź, w której Zarząd Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim 

informuje, że odwodnienie ulicy przy Banku Spółdzielczym w Wierzchowie – 



droga powiatowa Wierzchowo – Żabin – Nowe Laski przekazane jest dla 

projektanta celem wykonania projektu przebudowy dróg z chodnikami, 

poszerzeniem i odwodnieniem. W związku z powyższym wszelkie działania w 

tym zakresie w chwili obecnej są ekonomicznie nieuzasadnione.  

Radny Kazimierz Pajor korzystając z obecności na sesji Dyrektora Zarządu 

Dróg Powiatowych powiedział, że w treści otrzymanej odpowiedzi jest trochę 

nieścisłości, ponieważ w interpelacji chodziło o ulicę Leśną a nie ulicę Parkową. 

 

Radny Adam Samulewski poprosił o przycięcie gałęzi świerków przy boisku 

sportowym w Żabinku. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 7 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

 

Ad. 8 

 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 8 porządku obrad i 

ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 11
00

-11
15

. 

Po przerwie Przewodniczący obrad wznowił obrady. Stwierdził, że na sali obrad 

jest 15 radnych. 

Przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz poprosił: 

1) Jana Błażejowskiego z Rejonu Dróg Wojewódzkich w Drawsku Pomorskim o 

złożenie informacji o planowanych remontach dróg wojewódzkich, 

2) Zbigniewa Kota Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku 

Pomorskim o złożenie informacji o planowanych remontach dróg powiatowych, 

3) Jana Szewczyka Wójta Gminy Wierzchowo o złożenie informacji o 

planowanych remontach dróg gminnych. 

 

Jan Błażejowski RDW 

Rejon Dróg Wojewódzkich w Drawsku Pomorskim administruje drogę nr 177 

na terenie Gminy Wierzchowo o łącznej długości 13,973 km. 

W roku 2012 na terenie Gminy Wierzchowo zostały wykonane na bieżąco 

roboty drogowe w zakresie bieżącego utrzymania dróg, tj. remonty cząstkowe 

masą mineralno-asfaltową na zimno, uzupełnianie poboczy, uzupełnianie i 

mycie znaków drogowych. 



Koszenie traw na poboczach w roku bieżącym przewidywane jest w miesiącu 

czerwcu i sierpniu. 

W miesiącu sierpniu 2011r. zakończona została przebudowa odcinka drogi 

wojewódzkiej nr 177 w miejscowości Sośnica na długości 1,2 km. Niestety 

wystąpił problem gromadzącej się wody na jezdni, ponieważ grunt dna 

zbiornika, do którego odprowadzana jest woda z jezdni jest nieprzepuszczalny. 

Obecnie projektant pracuje nad rozwiązaniem tego problemu. RDW Drawsko 

wykonał odwodnienie awaryjne. 

Planowane malowanie drogi nr 177 w ciągłości na odcinku Sośnica – Czaplinek 

o długości 14 km na wartość 30 tys. zł, w tym na terenie Gminy Wierzchowo 

6,5 km na wartość 14 tys. zł, nie było możliwe do wykonania w roku bieżącym, 

ze względu na brak środków finansowych. 

Na odcinku przebudowywanym malowanie zostało wykonane przez wykonawcę 

przebudowy. 

W roku bieżącym odnowione zostanie skrzyżowanie drogi nr 177 z drogą 

powiatową do Świerczyny. 

Sukcesywnie, w zależności od przydzielanych środków na przebudowy dróg, 

będzie prowadzona przebudowa nawierzchni drogi nr 177 na odcinku Czaplinek 

– Sośnica. 

W roku 2012 będzie wykonana przebudowa w m. Pławno na odcinku o długości 

500 m. 

Ze względu na ograniczone środki w 2012r. roboty utrzymaniowe na drodze 

wojewódzkiej nr 177 zostały ograniczone wyłącznie do wykonywania prac 

mających wpływ na bezpieczeństwo ruchu drogowego. 

 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim Zbigniew Kot na 

wstępie przypomniał ustalenia, które były podjęte wcześniej i zostały 

zakwalifikowane przez Radę Powiatu i Zarząd Powiatu i są do realizacji w roku 

bieżącym: 

 

o Wykonanie projektu technicznego zadania pn: „Przebudowa dróg 

powiatowych na odcinku Wierzchowo-Żabin - Nowe Laski - droga 

wojewódzka Nr 177, 

Szacunkowa wartość zadania 260 000,00 zł. 

Wysokość dofinansowania: 95 000,00 – Gmina Wierzchowo. 

Na wykonanie powyższego zadania ogłoszono przetarg, zgłosiło się 

ośmiu projektantów (zasada przetargu: najniższa cena). Wygrał projektant 

z Dobrej Nowogardzkiej. Wartość inwestycji i projektu: 67 500,00 zł, 

przy udziale oczywiście gminy Wierzchowo. 

W Urzędzie Gminy w Wierzchowie odbyło się spotkanie wyłonionego 

projektanta z projektantami z energetyki w celu skoordynowania 

wszystkich zadań inwestycyjnych dotyczących przebudowy oświetlenia 

ulicznego. 



Projektant zadania drogowego przedstawił medialnie zakres robót (co 

przewidział w projekcie), w jaki sposób zaprojektował przebudowę 

skrzyżowania przy policji w Wierzchowie. W projekcie zaplanowane jest 

tzw. rondo przejazdowe. 

Przewidywalnie, jeszcze w miesiącu lipcu, oczywiście tego roku 

projektant będzie na tyle przygotowany, żeby przedłożyć gminie 

Wierzchowo koncepcję rysunkową taką, by się spotkać, również z 

przedstawicielami sołectw, przez które przechodzi inwestycja w celu 

zgłoszenia uwag do projektu ( gdzie, co poprawić, gdzie dodatkowy 

wjazd, gdzie obniżenie krawężnika), żeby nie było takiej sytuacji, jak 

podczas poprzedniej inwestycji. 

 

o Następnym zadaniem podjętym do realizacji przez gminę i powiat to 

przebudowa drogi powiatowej nr 2007Z na odcinku od drogi 

wojewódzkiej Nr 177 do m. Świerczyna. 

Szacunkowa wartość zadania 500 000,00. 

Wysokość dofinansowania: 150 000,00 – Gmina Wierzchowo. 

Termin realizacji zadania do końca lipca tego roku. 

 

o Będzie realizowana budowa chodnika w Sośnicy. Jest to uzupełnienie 

inwestycji drogowej w Sośnicy – dokończenie chodnika i wybudowanie 

zatoki autobusowej. Wykonania tego zadania podjął się Pan Katrycz. 

Szacunkowa wartość 10 000,00 zł 

Wysokość dofinansowania: 5 000,00 – Gmina Wierzchowo. 

 

o Pozostałym zadaniem będzie: budowa chodnika ul. Lipowa w 

Wierzchowie. 

Szacunkowa wartość zadania 60 000,00. 

Wysokość dofinansowania: 30 000,00 – Gmina Wierzchowo. 

Dyrektor Z.Kot powiedział, że jest przygotowany do wykonania tego 

zadania, szykuje całość do przetargu. Bardzo by chciał uniknąć przetargu, 

a chciałby na zasadzie zapytania o cenę. 

Zapewnił, że to zadanie będzie zrealizowane. 

Wyżej wymienione zadania, to wszystkie zadania, które były planowane i 

przyjęte przez Radę Powiatu w bieżącym roku. 

Dyrektor Z.Kot powiedział, że jeszcze jest zapisana jedna inwestycja pod 

znakiem zapytania, to jest przebudowa odcinka drogi od ronda do Posterunku 

Policji w Wierzchowie. Zadanie było zapisane ze znakiem zapytania dlatego, że 

nie wiemy ile zostanie nam środków z przetargów (zadanie Sośnica – 

Świerczyna, zadanie – projekt techniczny na drogę Wierzchowo-Żabin-Nowe 

Laski-droga woj. Nr 177) oraz udział spółki Agri Plus, która wcześniej 

zadeklarowała 250 000,00 zł. Na dzień dzisiejszy nie mamy potwierdzenia tych 



środków na zadanie na przebudowę drogi w Wierzchowie (brak ostatecznej 

deklaracji ze strony Spółki). 

W związku z powyższym Dyrektor Z.Kot powiedział: „Na dzień dzisiejszy nie 

chciałem rozpoczynać jakiejkolwiek naprawy ulicy Leśnej. Do końca miesiąca 

mamy dostać potwierdzenie na środki z Agri Plus, wówczas będziemy wiedzieli, 

czy zostają nam jakieś środki. Wtedy podejmiemy decyzję o rozpoczęciu 

poszerzenia tej drogi, by w następnym roku położyć na to dywanik bitumiczny, 

albo, jak nie wystarczy środków, zrobimy remont bieżący: puścimy równiarkę, 

przeprofilujemy pobocze, załatamy dziury i w ten sposób zakończymy w roku 

bieżącym tę drogę. 

Jeżeli chodzi o inwestycję na następne lata: przebudowę drogi Wierzchowo-

Żabin-Nowe Laski-droga woj. Nr 177, zadanie ma być podzielone na trzy 

zadania inwestycyjne – trzy lata wykonawcze. 

Pierwszy okres wykonawczy: przejście przez Wierzchowo do Posterunku 

Policji. Drugi: od Posterunku Policji do przejazdu kolejowego za Żabinem. 

Trzeci: przejście przez Nowe Laski aż do drogi wojewódzkiej Nr 177. 

Przejście przez Wierzchowo będzie dużą inwestycją, którą dofinansowuje 

Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych. 

W roku bieżącym wysokość dofinansowania wynosi 30%. Jeżeli w roku 

przyszłym wysokość dofinansowania utrzyma się na poziomie tego roku, nie 

będziemy w stanie udźwignąć tego odcinka i będziemy zmuszeni ten odcinek 

podzielić na dwa etapy wykonawcze. Dopóki nie otrzymamy kosztorysu od 

projektanta, na dzień dzisiejszy nie możemy tego stwierdzić. Rok budżetowy w 

tym roku jest dość ciężki, w następnych latach inwestycje drogowe będą 

ograniczone, ale na pewno część tych zadań będzie realizowana. Inwestycja 

znacząca w powiecie, to będzie inwestycja związana z przejściem przez 

Wierzchowo, tak ustalił Konwent Starosty, Burmistrzów i Wójtów Powiatu 

Drawskiego. 

Jeżeli chodzi o remonty bieżące, jesteśmy cały czas w trakcie remontów 

bieżących, są już załatane dziury masą na zimno, naprawa dróg jest nadal 

realizowana, jedna ekipa idzie od Drawska Pomorskiego, druga od Czaplinka. 

Od 1 lipca wejdą na teren Gminy Wierzchowo. Trwa koszenie poboczy. Awaria 

jednego z ciągników opóźniła prace wykaszania poboczy. 

Informacja pisemna – plan zamierzeń na 2012r. stanowi załącznik nr 10 do nin. 

protokołu. 

 

Sekretarz Gminy Tomasz Suchoński przedstawił informację o planowanych 

remontach dróg gminnych. 

Informacja stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

 

Dyskusja: 

 



Radny Józef Janicki podziękował Dyrektorowi ZDP w Drawsku Pomorskim za 

dotychczasowy remont dróg powiatowych i zwrócił się z prośbą o remont 

pobocza w Świerczynie – na odcinku od pomnika do rzeki Świerczyniec. 

Radna Helena Jutrzenka-Trzebiatowska poparła prośbę swojego przedmówcy i 

zwróciła się z prośbą o odwodnienie skrzyżowania w Otrzepie, na którym 

utrzymuje się cały czas woda. 

 

Radny Wiktor Majda zwrócił się do Dyrektora Zarządu Dróg o  odwodnienie 

odcinka drogi w Osieku Drawskim na wysokości posesji 10-11 (od świetlicy w 

kierunku Wierzchowa). Na tym odcinku drogi po opadach deszczu bardzo długo 

utrzymuje się woda.  

Radny zwrócił się również o zniwelowanie uskoków i nierówności w miejscu 

łączenia się kostki brukowej i powierzchni asfaltowej. 

 

Wójt Jan Szewczyk powiedział: to, że idziemy w kierunku remontu dróg, to 

chyba dobrze. Zwrócił się do Dyrektora Z.Kota o poparcie i wspomożenie 

naszych działań w tym kierunku, wyszedł z propozycją  wspólnego spotkania się 

z podmiotami, które niszczą drogi na terenie naszej gminy i zachęcenia ich do 

dofinansowania remontu dróg. Podziękował Dyrektorowi za otrzymany polbruk. 

W imieniu mieszkańców gminy prosił o przychylne podejście do remontu dróg 

na terenie gminy Wierzchowo. 

 

Wójt zapytał Kierownika Rejonu Dróg Wojewódzkich, czy w sprawie 

odwodnienia drogi w Sośnicy, gmina Wierzchowo powinna wystąpić do 

wykonawcy? 

 

Kierownik J.Błażejowski odpowiedział: byłoby wskazane, by problem gmina 

zgłosiła. 

 

Radny Stefan Żołynia zgłosił problem zwisających gałęzi drzew przy drodze 

powiatowej od ronda w kierunku Osieka Drawskiego. Wystąpił do Dyrektora 

Z.Kota o podcięcie gałęzi drzew zwłaszcza dębu i topoli.  

Dyrektor Z.Kot odpowiedział, że to nie są nasze drzewa, rosną w pasie Zarządu 

Lasów Państwowych, ale podejmą się rozmów z Zarządem Lasów. 

 

Radny Ryszard Borowicz podziękował Zarządowi Dróg Wojewódzkich za 

wykonaną inwestycję tj. remont drogi wojewódzkiej przebiegającej przez 

miejscowość Sośnica, za wykonane dodatkowe prace, które zgłosił, a które nie 

były ujęte w projekcie. 

Zgłosił następujące sprawy: 

-  koło krzyża stoi woda, 

- nie posypany piachem chodnik, 

- nie naprawiona barierka w kierunku Mirosławca, 



- brak barierki na odcinku drogi za Sośnica w kierunku Czaplinka, po lewej 

stronie przed przejazdem kolejowym w Sośnicy, jest to niebezpieczny odcinek 

drogi ze względu na wąskie pobocze i niebezpieczny krawędź skarpy, 

- usunąć pniak przy sali wiejskiej w Sośnicy, 

- wspólnie z Zarządem Dróg Powiatowych i Zarządem Dróg Wojewódzkich 

położyć chodnik w stronę Będlina (około 30 m). 

 

Radny M.Banaszek zwrócił się z pytaniem do Dyrektora Z.Kota, jak rozwiązać 

problem spadających gałęzi na drogę od Nowych Lasek do drogi wojewódzkiej 

Nr 177? 

 

Dyrektor Z.Kot odpowiedział, że to jest bardzo wąski pas drogowy, drzewa 

rosną w pasie Zarządu Lasów Państwowych, rozpoczęto rozmowy na temat 

przejęcia przez ZDP pasa, na których rosną przedmiotowe drzewa. 

 

Radny W.Majda zapytał Dyrektora Z.Kota, dlaczego droga Złocieniec – Kalisz 

Pomorski nie ma namalowanej linii ciągłej? 

 

Dyrektor Z.Kot odpowiedział, że ze względu na kontynuację malowania linii w 

latach następnych, wycofał się z tego zadania, nie stać finansowo ZDP na to 

zadanie (dokumentacja 20 000,00 zł + VAT, koszt malowania 60 000,00 zł). 

 

Podsumowując dyskusję Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz podziękował 

Dyrektorowi ZDP i Kierownikowi RDW za dotychczasową współpracę, 

szczególnie w relacjach samorząd – powiat współpraca zmieniła się pozytywnie. 

Podziękował za przybycie na posiedzenie sesji. 

 

Kierownik RDW Jan Błażejowski podziękował również za tak dobrą 

współpracę, miło się słyszy o pozytywnych akcentach współpracy, że pozytywy 

są dostrzegane przez samorząd. 

 

Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 9 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 10. 

 

 

Ad. 10 

 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Drawsku Pomorskim Henryk Andrałojć 

złożył ustną i pisemną informację w zakresie aktywizacji zawodowej 

bezrobotnych oraz zakres i formy współpracy gminy z PUP – informacja 

stanowi załącznik nr 12 do nin. protokolu. 



Poinformował, że PUP ma pieniądze na efektywne zwalczanie bezrobocia. 

Pierwszy raz od tego roku nie ma robót publicznych, budżet PUP najniższy od 

lat. Większość wniosków samorządów opiniuje Starosta. 

Mamy dynamiczny spadek bezrobocia; 12,06% w Gminie Wierzchowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy A.Kaczorkiewicz powiedział, że Gmina chętnie 

organizowałaby prace, ale w dużej mierze ogranicza efektywność. 

 

Na powyższe Dyrektor PUP odpowiedział: takie jest życie, ja mam zrobić 

efektywność. Jesteśmy po to by wesprzeć zatrudnienie, nie jesteśmy GOPS-em. 

Pomożemy, ale to musi być na ogólnych zasadach. 

 

Radny Bogusław Pawłowicz zapytał o możliwości podwyższenia kwalifikacji 

dla kierowców chętnych na kierowców samochodów strażackich. 

 

Dyrektor odpowiedział, że skończyły się masowe szkolenia np. na pilarzy, 

ochroniarzy czy kierowców, ale postara się zgłoszoną sprawę rozpatrzyć. 

Musiałby wpłynąć odpowiedni wniosek, ponieważ kursy i szkolenia 

organizujemy pod potrzeby pracodawców. 

 

Wójt powiedział, że podejmowane działania nie rozwiązują problemów w 

naszym kraju, rzeczywiste bezrobocie jest całkowicie inne. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu i Finansów Ryszard Borowicz 

odczytał informację Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wierzchowie na temat prac społecznie użytecznych (liczba osób wykonujących 

prace, efekty ich prac, koszt ich zatrudnienia) – informacja pisemna stanowi 

załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący obrad A.Kaczorkiewicz podziękował Dyrektorowi PUP w 

Drawsku Pomorskim za udział w posiedzeniu sesji i złożoną informację 

 

O godz. 13
00

 salę obrad opuścił Radny Adam Samulewski pomniejszając ilość 

członków Rady biorących udział w posiedzeniu do 14 osób. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 10 porządku 

obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 13
05

-13
20

. 

Po przerwie Przewodniczący obrad wznowił obrady. Stwierdził, że na sali obrad 

jest 14 radnych. 

Przystąpił do realizacji punktu 11. 

 

 



Ad. 11 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 14 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr XXII/148/2012 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 

Gminy i Komisji stałych Rady Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik 

nr 14 do nin. protokołu. 

 

Ad.12 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod 

głosowanie następujące projekty uchwał: 

 

1) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXII/149/2012 w sprawie 

uchwalenia statutu sołectwa Żeńsko – która stanowi załącznik nr 15 do 

nin. protokołu. 

 

2) Rada Gminy w obecności 14 radnych  uczestniczących w posiedzeniu 

sesji – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXII/150/2012 w sprawie 

uchwalenia statutu sołectwa Radomyśl – która stanowi załącznik nr 16 

do nin. protokołu 

 

3) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXI/151/2012 w sprawie 

przyjęcia zmiany Statutu Celowego Związku Gmin R-XXI w 

Nowogardzie – która stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu. 

 

4) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXII/152/2012 o zmianie 



uchwały Nr XIX/131/2012 Rady Gminy Wierzchowo w sprawie 

przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wierzchowo – 

która stanowi załącznik nr 18 do nin. protokołu 

 

5) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXII/153/2012 w sprawie 

zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Wierzchowo – 

która stanowi załącznik nr 19 do nin. protokołu 

 

6) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 glosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXII/154/2012 w sprawie 

zbycia nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność Gminy 

Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 20 do nin. protokołu. 

 

7) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 glosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXII/155/2012 w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 21 do nin. 

protokołu. 

 

8) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 glosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXII/156/2012 w sprawie 

nieodpłatnego nabycia na własność od Skarbu Państwa 

nieruchomości gruntowych będących w użytkowaniu wieczystym 

Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 22 do nin. protokołu. 

 

9) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 1 glosie 

„wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XXII/157/2012 w sprawie 



zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2012 rok – która stanowi 

załącznik nr 23 do nin. protokołu. 

10) Radny Stefan Żołynia zgłosił uwagi do sprawozdania finansowego 

GOKSiT. Dotyczyły one wygórowanej kwoty w wysokości 3 281,64 zł 

przeznaczonej na remont sanitariatu w sali wiejskiej w Żabinku. 

Dyrektor GOKSiT Marta Łacińska odpowiedziała, że w tej kwocie mieści 

się również zakup rur do kominka. 

Przewodniczący Rady Gminy A.Kaczorkiewicz powiedział, że 

wzrastające zadłużenie Ośrodka jest niepokojące. Rok ubiegły – strata 

6 000,00 zł. Rok bieżący – 13 000,00 zł. Zwrócić szczególną uwagę, bo 

będziemy mieli problem z pokryciem deficytu. 

Wójt na powyższe odpowiedział: po rozmowie ze Skarbnikiem, będzie 

wysłana Komisja w celu dokonania kontroli w Ośrodku. 

W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący obrad 

A.Kaczorkiewicz poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka 

Kultury, Sportu i Turystyki w Wierzchowie za 2011 rok 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji 

– 12 głosami „za” przy 1 głosie „przeciwnym” i 1 glosie „wstrzymującym 

się” podjęła uchwałę Nr XXII/158/2012 w sprawie zatwierdzenia 

rocznego sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury, 

Sportu i Turystyki w Wierzchowie za 2011 rok – która stanowi 

załącznik nr 24 do nin. protokołu. 

Przewodniczący obrad zamknął punkt 12 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 13. 

 

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść 

odpowiedzi, które wpłynęły do biura Rady w okresie międzysesyjnym na 

zgłoszone przez radnych interpelacje. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął 

pkt 13 porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 14. 

 

 

Ad. 14 



 

Przewodniczący Rady Gminy A.Kaczorkiewicz stwierdził, po ostatnim 

spotkaniu na temat organizacji dożynek gminnych, brak zaangażowania 

sołtysów niektórych sołectw w organizację dożynek gminnych. Dyskusja na ten 

temat na sesji, niestety nie odbyła się , ponieważ sołtysi, których sprawa miała 

dotyczyć, to albo są nieobecni, albo już posiedzenie sesji opuścili. 

 

Wójt złożył obietnicę, że spotka się z sołtysami na temat dożynek. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 14 porządku obrad  

i przystąpił do realizacji pkt 15. 

 

 

Ad. 15 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej 

Kaczorkiewicz o godz. 13
45

 zamknął obrady XXII sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

        Przewodniczący Rady 

 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolantów: 

1. D.Majewska      ……………….. 

2. D.Łukaszewska ………………..  


